
ZÁPIS O SKUTEČNÉM PRŮBĚHU 

7. zasedání Zastupitelstva obce Lichoceves, které se konalo dne 12. 12. 2023 od 19:00 hodin

v prostorách Obecního domečku, Noutonice 22

Přítomni: Radovan Koritenský, Kateřina Křečková, Dita Masopustová, Alena Němcová, 

Petr Prokopec, Lucie Svobodová, Aleš Krátký 

Omluveni: 

Neomluveni:  

Ověřovatelé:  Irena Chloubová, Eva Drahotínská 

Zapisovatel: Kateřina Křečková 

Předsedající:  Dita Masopustová 

Pozvánka a program zveřejněny na úřední desce 5. prosince 2023. 

ZAHÁJENÍ 

Starostka obce Dita Masopustová zahájila v 19:05 hod 7. zasedání Zastupitelstva obce 

Lichoceves a řídila ho po celý jeho průběh. Konstatovala, že zastupitelstvo bylo řádně svoláno, 

dle prezence je přítomno 7 členů zastupitelstva, takže zastupitelstvo je schopno se usnášet. 

Kvorum pro schválení usnesení jsou 4 hlasy. Upozornila přítomné na pořizování audiozáznamu 

ze zasedání zastupitelstva pro potřeby zápisu, záznam pořizuje místostarostka obce Kateřina 

Křečková. Dále záznam pořizován zastupitelkou Němcovou a zastupitelkou Svobodovu, obě 

jsou si vědomy zákonných povinností. Dále si zvukový záznam pořizuje starostka obce Dita 

Masopustová. 

Předsedající navrhla ověřovatele a zapisovatele: 

ověřovatelé Irena Chloubová, Eva Drahotínská 

zapisovatel Kateřina Křečková 

Předsedající navrhla hlasovat o usnesení: 

Zastupitelstvo obce Lichoceves bere na vědomí, že zapisovatelem 7. zasedání zastupitelstva 

obce Lichoceves je Kateřina Křečková a ověřovateli jsou Irena Chloubová a Eva Drahotínská. 

Hlasování: 

Pro: 6 

Proti: 0 

Zdržel se: 1 (neuvedeno) 

Nepřítomní: 0 

Zapisovatel a ověřovatelé zápisu z 7. zasedání Zastupitelstva obce Lichoceves byli schváleni. 

Schválení programu: 

Starostka obce Dita Masopustová se dotázala, zda má někdo návrh k doplnění programu. 

V rámci diskuze zastupitelka Svobodová uvedla, že s ohledem na pozdní zveřejnění zápisu ze 

zastupitelstva ze dne 19. 9. 2023, kdy tento byl zveřejněn až v den konání tohoto zastupitelstva 



dne 12. 12. 2023 a jsou v něm nepřesnosti, které však již neměla příležitost projít, upozorňuje, 

že případné námitky k zápisu vznese na příštím zasedání zastupitelstva. 

 

Následně nechala starostka obce Dita Masopustová hlasovat o programu: 

 

Zastupitelstvo obce Lichoceves schvaluje program 7. zasedání zastupitelstva obce Lichoceves 

ve znění: 

1. Určení ověřovatelů a zapisovatele  

2. Schválení programu  

3. Zpráva o činnosti obce a plnění usnesení  

4. Diskuse s občany  

5. Schválení rozpočtu obce Lichoceves na rok 2024 

6. Schválení rozpočtu Základní školy a Mateřské školy Noutonice na rok 2024 

7. Projednání rozpočtu Svazku obcí Od Okoře k Vltavě na rok 2024 

7.1. Střednědobý výhled rozpočtu SDO Od Okoře k Vltavě 2025-2027 

8. Stanovení inventarizačního období a jmenování inventarizační komise 

8.1. Schválení inventarizačního období a schválení plánu inventur 

8.2. Jmenování inventarizační komise 

9. Schválení dodatků smluv s FCC Regios a.s. 

10. Rozpočtové opatření 

11. Schválení přijetí finančního daru pro obec Lichoceves 

12. Záměr pronájmu budovy na adrese Lichoceves 40 

 

Hlasování: 

 
Pro:  7 

Proti:  0 

Zdržel se: 0  

Nepřítomní: 0 

Nehlasovali: 0 

 

Tento návrh byl přijat. 

 
3. Zpráva o činnosti obce a plnění usnesení 

Starostka obce Dita Masopustová zodpověděla dotazy z minulého zastupitelstva týkající se 

rozpočtových opatření: 

• Dotaz z předchozího zasedání: Čeho se týká navýšení položky „ostatní osobní výdaje“ 

v 5-tém rozpočtovém opatření. 

Odpověď: Navýšení o 26.605,- Kč, jedná se o dohodu o pracovní činnosti. 

 

• Dotaz z předchozího zasedání: Co se opravilo v rámci položky „opravy a udržování“, 

změna 65 tis. Kč, a proč se navyšovala položka územního plánování o 43.400,- Kč v 6. 

rozpočtovém opatření. 

Odpověď: Jedná se o vyvložkování komína na obecních budovách a o změnu č. 2 

územního plánu.  

 



• Dotaz z předchozího zasedání: Čeho se týká výšení 98.000,- Kč na územním plánování 

a navýšení položky komunální služby a územní rozvoj o 22.000,- Kč v 7. rozpočtovém 

opatření. 

Odpověď: Částka 98.000,- Kč je navýšena na změna č. 2 územního plánu a 22.000,- Kč 

šlo na právní služby na soud o vlastnictví studny. 

 

Místostarostka obce Kateřina Křečková shrnula zprávu o činnosti obce od posledního zasedání 

dne 19. 9. 2023.  

 

• Schůzka se zástupci firmy, která instaluje tzv. OX boxy  

• Schůzka s ROPIDEM ohledně změny trasy linky 409 od ledna 2024 

• Proběhl soud o opatrovnictví občana obce 

• Schůzka s firmou ohledně zastavení prací na položení NN v Lichocevsi-chyba 

v zakreslení technického vodovodu, pokračování prací na jaře 

• Schůzka s grafičkou ohledně přípravy podkladů pro obec 

• Tři setkání se statutárním zástupcem školy 

• Seminář na správní řád 

• Schůzky s panem Pokorným, Poláčkem a Španko ohledně odvodnění statku a několik 

schůzek v průběhu stavby rekonstrukce statku 

• Schůzka s malířkou z Úholiček, která bude připravovat vymalování zdi okolo školy 

• Příprava a realizace sousedského trhu 

• Veřejnoprávní kontrola školy 

• Setkání starostů 

• Schůzka s krajskou údržbou silnic ohledně vad na zhotovené silnici v létě 

• Konzultace ohledně dotací pro obec na příští kalendářní rok 

• Školská rada 

• Schůzka ohledně započetí prací-parkoviště u hřbitova 

• Předání silnice  

• Setkání obcí v Benešově, téma odpadové hospodářství 

• Vandalské útoky na majetek obce 

• Schůzka s firmou Regios-změna odpadového hospodářství v obci 

• Příprava a realizace rozsvícení vánočního stromku, vánočního koncertu a mikulášské 

besídky 

• Školení ohledně změny zákonů 

• Příprava a zveřejnění rozpočtu na příští kalendářní rok 

 

Starostka obce Dita Masopustová dále vystoupila k bodu plnění usnesení z minulého zasedání, 

ohledně pověření finančního výboru k sestavení rozpočtu a rozpočtového výhledu. 

Zastupitelka Němcová, předsedkyně finančního výboru uvedla, že jí nebyly poskytnuty 

podklady, o které žádala. 

Zastupitelka Svobodová se dotázala k zakázce na Noutonickém hřbitovem, původní cenová 

nabídka byla pod 0,5 mil Kč, našla zveřejněnou smlouvu na 751.327 Kč,- bez DPH, ve smlouvě 

je uvedeno, že její součástí je cenová nabídka a rozpočet, nicméně toto zveřejněno není. 

Požádala o dozveřejnění. 

Dále připomněla diskuzi na posledním zastupitelstvu 19. 9. k tématu veřejné osvětlení 

v Lichocevsi, kdy bylo řečeno, že se nebude uzavírat smlouva, ale pouze objednávka, 

s odkazem na obdobnou situaci v Noutonicích. Nicméně na profilu zadavatele je zveřejněna 



smlouva o dílo na 1, 814 mil Kč. Proto se dotázala, zda bude obdobná smlouva uzavřena i na 

dílo v Lichocevsi. Starostka obce Dita Masopustová uvedla, že v Noutonicích byla také 

původně objednávka, cena se navyšovala, bylo celkem 4 nebo 5 faktur a až teprve poté se dělala 

smlouva o dílo.  

Zastupitelka Svobodová upozornila, že smlouva je však datovaná na začátek zakázky 

v Noutonicích, tedy 13. 6., starostka obce Dita Masopustová uvedla, že možná i na práce 

v Lichocevsi bude smlouva o dílo. Dále uvedla, že zakázka je odložená. 

 

4. Diskuze s občany  

 

Pan Zdeněk Křeček se dotázal, kolik bylo v lese vytěženo dřeva. Starostka obce Dita 

Masopustová uvedla, že čísla nemá u sebe a že připraví informaci na příští zastupitelstvo.  

Dále se dotázal na smlouvu na pronájem pozemku, o který žádal před ½ rokem. 

Starostka obce Dita Masopustová uvedla, že pronájem pozemku není na programu 

zastupitelstva a že se žadatel vyjádřil, že pozemek nechce. Uvedla, že pokud zájem trvá, má se 

zájemce vyjádřit. Bod však dnes zařazovat nebude. Dohoda navíc byla, že nebudou v obci 

parkovat auta, ale ty tam nadále parkují. Uvedla, že peníze za nájem nejsou od zájemce o 

pronájem vymahatelné, a není záruka toho, že auta v obci parkovat nebudou. 

Pan Zdeněk Křeček uvedl, že byl odkázán s parkováním na pozemek, o jehož nájem žádá, ale 

tam je momentálně umístěna stavební „buňka“ a dále že byl vydírán pan Ž, se kterým 

spolupracuje, že mu nebude proplacena faktura, pokud nezajistí odparkování jeho vozů. Dále 

uvedl, že byl panu Ž. proplacen odvoz pouze 12 kontejnerů, ve skutečnosti však bylo odvezeno 

kontejnerů 19. Těch 7 kontejnerů tedy bude dovezeno zpět, pokud je obec nedoplatí. 

 

Dále uvedl, že se veřejně omlouvá zastupitelce Svobodové a zastupitelce Němcové, protože 

„mají ve všem pravdu, že to v obci je strašný“. 

 

Dále uvedl, že na stránkách obce bylo zveřejněno, že někdo zničil čerpadlo ve studni, což je 

lež. Obec nebyla schopná před dušičkami vyměnit porouchané čerpadlo, tak raději uvedla, že 

se jedná o vandalismus. Dále uvedl, že starostka obce jej měla veřejně přístupným způsobem 

(hlasitý telefon ve veřejné místnosti) obvinit, že čerpadlo poškodil on. Starostka obce Dita 

Masopustová uvedla, že kdyby byla přesvědčená o pachateli, tak ho označí na policii. 

 

Zastupitel Koritenský uvedl, že čerpadlo se samo neutrhne a sám se budník na elektriku 

neokope. 

 

Pan Zdeněk Křeček dále uvedl, že mu bylo sděleno, že mu obec neumožní realizovat veřejně 

prospěšné hodiny v případě, až je bude potřebovat a dává to do souvislosti s tím, že s vedením 

obce nadále nespolupracoval tak, jak si vedení obce přálo. 

 

Zastupitelka Svobodová se dotázala, čí je buňka, která je umístěná na obecním pozemku. 

Starostka obce Dita Masopustová uvedla, že patří firmě, která revitalizuje okořský rybník a 

firma za to zaplatí. 

Zastupitelka Němcová se dotázala, jak se to bude platit, když není schválen záměr. Starostka 

obce Dita Masopustová uvedla, že budou platit za zábor veřejného prostranství.  



Zastupitelka Němcová se dotázala, proč to nejde na výpůjčku, kdy by se mohlo žádat víc, než 

za zábor. Starostka obce Dita Masopustová k tomu uvedla, že zastupitelka Němcová je 

„hladová“. Zastupitelka Němcová reagovala, že když vidí rozpočet paní starostky s „nulama“, 

je asi „hladová“ správně. 

Zastupitelka Němcová se dotázala, zda je nějaký důvod zvýhodňovat soukromou firmu, co 

odtěžuje okořský rybník. 

Starostka obce Dita Masopustová uvedla, že se jedná o přátelskou výpomoc obci Okoř, že 

buňku měli v místě již na jaře, což ona nevěděla, domnívala se, že se jedná o stavební buňku 

firmy, která opravovala silnice. Potřebovali to velmi urgentně a vyšli jim vstříc. Projekt 

revitalizace okořského rybníka považuje za bohulibý a nevidí důvod nevyjít vstříc Okoři, z obce 

Okoř volal starosta.  

 

Zastupitelka Svobodová upozornila, že vyhláška o místním poplatku za užívání veřejného 

prostranství nemá zveřejněnou přílohu v rejstříku veřejných vyhlášek (sbírka právních předpisů 

územních samosprávných celků), tj. obec nemá definované žádné veřejné prostranství. V rámci 

diskuze pak upozornila, že grafická příloha, která byla při schvalování předložena na minulém 

zasedání zastupitelstva v papírové podobě pak již dávno není aktuální, obsahuje veřejná 

prostranství, které evidentně veřejnými prostranstvími nejsou a bylo by dobré provést 

aktualizaci mapové přílohy. K dotazu uvedla, že pokud obdrží editovatelný grafický soubor, 

nemá problém připravit aktualizaci přílohy vyhlášky. 

( https://sbirkapp.gov.cz/detail/SPPHUNUMHNY6OZXS ) 

 

Dále se diskuze opět vrátila k těžbě dřeva v obecním lese a k objemu vytěženého dřeva.  

 

Zastupitel Koritenský uvedl, že těžbu hlídal lesní hospodář. V rámci diskuze od občanů zaznělo, 

že práce prováděl spolupracovník lesního hospodáře, a je rozdíl, jestli obci zaplatí 300 kubíku 

a ve skutečnosti jich odvezli 600. V takovém případě by obec přišla o statisíce korun. Bylo 

uvedeno, že je v lese hromada nepořádku a že při procházce lesem má člověk pocit, že se tam 

někdo napakoval. Zastupitelka Němcová uvedla, že má video, kde soukromý transit nakládá 

dřevo, běhali kolem něj lidé, kteří nemají pracovní pomůcky. 

Starostka obce Dita Masopustová uvedla, že o vytěženém dřevě má výkaz, že historicky v místě 

žádný les nebyl. Došlo k pokácení nemocných stromů. Obec zajistí dovyčištění. Do 3 let bude 

další výsadba. Dovyčištění již firma co kácela dělat nebude, provede obec. Nicméně dole se nic 

vysazovat nebude vzhledem k tomu, že je tam bažina, a nahoře je zase plánovaná ČOV a tam 

se také nic dosazovat nebude.  

 

Paní Lukášková se dotázala, kdy bude k podpisu zápis z kontrolního výboru. 

 

Pozn: Diskuze v rámci bodu byla místy nepřehledná, neorganizovaná, témata se opakovaně 

vracela a překrývala. Výše uvedený zápis je stručným popisem řečeného k jednotlivým 

tematicky souvisejícím celkům.   

 

5. SCHVÁLENÍ ROZPOČTU OBCE LICHOCEVES NA ROK 2024      

 

Materiál uvedla starostka obce Dita Masopustová. Materiál byl zveřejněn na úřední desce dne 

27. 11. 2023. Finanční výbor nepředložil ani návrh rozpočtu ani návrh střednědobého výhledu. 

Návrh rozpočtu je sestaven v nejvyšším druhovém třídění, což jsou třídy. Rozpočet obsahuje 

odložené výdaje letošního roku, které se nerealizovaly, např. veřejné osvětlení v Lichocevsi. 



Od nikoho neobdržela návrh na úpravu rozpočtu. Dotázala se občanů, zda má někdo návrh 

k rozpočtu. 

 

Dále se starostka obce Dita Masopustová kriticky vyjádřila k práci finančního výboru.  

 

Aby si udělala vlastní názor, požádala kolegy z finančního výboru o poskytnutí emailové 

komunikace mezi předsedkyní a členy FV. Dne 7. 10. 2023 měli obdržet velmi „sáhodlouhý“ 

nicneříkající email, kde paní předsedkyně uvedla, že si vyžádá podklady od obce a nad nimi se 

sejdou buď jako finanční výbor nebo v rozšířením plénu za účasti statutárních zástupců obce. 

Další email zaslala dne 10. 11. 2023, kde uvedla, že stále nemá predikci příjmů a navrhuje 

schůzku finančního výboru na čtvrtek 7. 12. 

Dle starostky obce Dity Masopustové návrh jednání na 7. 12., kdy návrh rozpočtu má viset 15 

dnů předem na úřední desce je k ničemu. Dále uvedla, že obdržela email ze dne 27. 11. 2023 

od předsedkyně finančního výboru, že nemá predikci a tudíž „není schopna připravit rozpočet 

a „bla bla bla bla bla“ (sic - doslovná citace starostky obce Dity Masopustové). 

Na email ze dne 27. 11. 2023 paní starostka Dita Masopustová dne 5. 12. 2023 odepsala, že již 

návrh rozpočtu zveřejnila na webových stránkách a požádala o projednání zveřejněného 

rozpočtu na finančním výboru. Následně byl finanční výbor dne 7. 12. v den konání pro nemoc 

zrušen. 

Dále uvedla, že předsedkyně finančního výboru asi nechápe druhové členění a že nulové 

položky má s ohledem na strukturu sestavování loňského rozpočtu a samotný rozpočet bude o 

3 položkách na příjmu a 2 položkách na výdajích. 

 

Zastupitelka Němcová uvedla, že jí je problematika zřejmá. Diskuze dle ní není o tom, že to 

nelze mít v základním druhovém členění, ale o tom, že položky jsou nulové a pokud by bylo 

zveřejněno v 5-ti položkách, jak bylo uvedeno, tak s tím nemá problém, ale když si na položce 

schválím nulu, tak z nuly nemohu čerpat. 

 

Zastupitelka Svobodová se dotázala, kolik je aktuálně kompetence starostky na rozpočtové 

opatření. Starostka obce Dita Masopustová uvedla že 200.000 Kč. 

 

Zastupitelka Svobodová uvedla, že s domnívá, že výdajový stránka rozpočtu, aby byla 

vypovídající, měla by být řešena po paragrafech. Občana asi nezajímá, kolik se dá na cestovné 

nebo pohoštění, kolik se dá na běžné nebo kapitálové výdaje. Ale zajímá ho, kolik financí půjde 

na opravu komunikací, či na vodovod a kanalizaci. Dotázala se, kolik tedy z rozpočtu 2024 

půjde na vodovod a kanalizaci a kolik na nový územní plán. 

 

Starostka obce Dita Masopustová uvedla, že pokud si chtěli v opozici tvořit něco v rozpočtu, 

měli se k tomu sejít. 

 

Zastupitelka Svobodová zopakovala otázku na starostku jako předkladatelku materiálu.  

 

Starostka obce Dita Masopustová uvedla, že na běžných výdajích má 9.087.500,- Kč a na 

kapitálových výdajích má 3.000.021,- Kč. Dále uvedla, že buď se bude na vodovod a kanalizaci 

a územní plán čerpat z běžných výdajů, nebo z kapitálových výdajů. Zastupitelka Svobodová 

uvedla, že to chápe tak, že starostka obce Dita Masopustová buď přesné částky ví a nechce je 

říci, nebo je neví a nechce to přiznat.  

 

Starostka obce Dita Masopustová uvedla, že celý rok dokladů je pouze u paní účetní, že jimi 

nedisponuje, a tudíž nemohla poskytnout podklady finančnímu výboru a vzhledem k tomu že i 



ona i paní účetní byly nemocné a nemohly se sejít a rozpočet již v té době již byl zveřejněn, 

nebylo možné poskytnout podklady finančnímu výboru a ona „nebude skákat, jak předsedkyně 

finančního výboru píská a když si vzpomene.“ 

 

Paní Chloubová v diskuzi uvedla, že situaci vnímá, že v obci jsou dvě skupiny lidí, které chtějí 

kopat za obec. Pozoruje však, že nejsou spoluhráči a že to nemá fér pravidla. „Děvčata“ se 

snaží, zná je, ví, jak pracují. Nerozumí, proč si zastupitelka Němcová nafotila odvoz dřeva 

z lesa a řeší to na zastupitelstvu a nezavolala to hned starostce a bere to jako zbraň. Sama 

diskutující šla rovněž lesem, a první, co udělala, když to viděla, tak „holkám“ volala, jestli to 

mají pod kontrolou. Má za to, že skutečným smyslem je zájem části obce, aby se to v obci 

v oblasti mezilidských vztazích „rozesralo“ (sic – doslovná citace diskutující). Dále se dotázala 

pana Křečka, proč říká „holkám“, že lžou a proč je na ně sprostý. (pozn. „holky“, „děvčata“ 

míněna starostka a místostarostka) 

 

Dotázaný uvedl, že když mu někdo lže do očí, tak se ozve. 

 

Dále paní Chloubová poukázala na to, že „děvčata“ na začátku uvedla výčet svých činností a 

pracují na tom dennodenně podle svých možností a schopností. Uvedla, že nevypadá, že by 

ostatní pracovali pro obec dennodenně, ale pouze si na poslední chvíli připraví nějaké „špeky“, 

které vytáhnou, aby se něco dělo a „mohli se štěkat“. Ale má to nějaký smysl? Pomáhá to obci? 

Lidé na zastupitelstvo nechodí, protože jsou naštvaní a litují „holky“. Diskutující vnímá, že také 

ostatní mají nějaké příznivce… Ale nevidí v tom lidskou hodnotu. Přijde jí, že obec je jeden 

míč a dvě mužstva o něj hrají a „děvčata“ se pouze brání. A je to ubohé, a chce, aby se vědělo, 

že si to nemyslí pouze ona. 

 

Paní Drahotínská doplnila, že lidé na zastupitelstvo nechodí, protože se tam necítí dobře. Je tam 

permanentní boj, který probíhá. Šla se podívat na nádherné stáje a z druhé strany se dozví, jak 

si vůbec mohla dovolit jít se tam podívat. Šla se tam podívat, protože se tam podívat chtěla. A 

jestli ty kobyly jsou černý nebo bílý nebo patří slečně Špankové, je jí jedno. Uvedla to již minule 

společně s paní Aničkou Lukáškovou. Na zastupitelstvu by se zastupitelé neměli štěkat. Měli 

by před občany přijít s hotovými argumenty, na kterých se domluví na svých poradách. To, co 

se předvádí směrem k voličům je zoufalé a dehonestující. Zastupitelů mají přijít připravení, a 

ne jeden druhému mazat schody. Mají být jako jeden tým, mohou mít rozdílné názory, nemusí 

být stejné, ale toto štěkání nebaví poslouchat nikoho. 

 

Zastupitelka Němcová uvedla, že do značné míry souhlasí jak s paní Chloubovou, tak s paní 

Drahotínskou. Nicméně vždycky platí, že někdo tým řídí a někdo ho vede. Poslední pozvánku 

na jakoukoliv poradu dostala před ½ rokem. Vždycky když se svolala porada, vždy se ona sama 

i ostatní účastnili a zapojili. Dokonce jedna porada byla i online. Ale nemůžete spolupracovat 

tak, že „jdete kolem úřadu, zaťukáte a zeptáte se, zda se bude dělat porada, třeba teď“. Musí 

existovat nějaký systém práce, ten ale musí někdo zavést. Řadový zastupitel rozhodně nemůže 

svolávat porady. (Starostka obce Dita Masopustová uvedla, že každý zastupitel může svolávat 

porady k čemukoliv.) Dále zastupitelka Němcová uvedla, že před zastupitelstvem měla schůzku 

s kolegy (Krátkým a Svobodovou) na večeři a všichni se shodli, že poslední, co se jim chce, je 

se zbylými kolegy dohadovat. Když chtěla nějaký program pro obec, aby se podle něčeho v obci 

jelo, program nemohl být, termíny starostku stresují. Když se chce bavit o konkrétních věcech, 

skončí to na tom „pro materiály si přijďte, paní účetní to nemůže vyexportovat do excelu“. 

K finančnímu výboru pak uvedla, že opravdu napsala sáhodlouhý email a dnes bylo možné 

vidět, že na banální otázku, kolik je v rozpočtu částka na územní plán paní starostka odpoví, že 



částku má, ale jakou to již nepoví. A když se má sestavit rozpočet, tak buď jste v týmu a můžete 

se o něm bavit a existují nějaké zásady spolupráce, která zde však vůbec nefunguje. 

 

Zastupitelka Svobodová uvedla, že souhlasí s tím, že situace je naprosto tragická. Pro dokreslení 

uvedla příklad 1. adventního víkendu. Je smutné až trapné, v malé obci, kde je „5,5 obyvatel“ 

se nejsme schopní dohodnout a akce koordinovat. Je hezké, že Noutonice mají vánoční 

stromeček, že se to vyhlásí rozhlasem, je hezké, že Lichoceves má již druhým rokem vánoční 

stromeček a je smutné, že se jí občané Lichocevsi ptají jako zastupitelky, proč nemůžou na 

obecní záchod, proč se nemůže rozhlasem vyhlásit rozsvícení stromečku v Lichocevsi. Je 

smutné, že se zastupitelé nejsou schopní domluvit, že 1. adventní neděli je rozsvícení stromečku 

v Lichocevsi, je Mikuláš a je koncert v kostele. Dělá se spousta věcí a dal by se naplánovat 

krásný adventní čas v obci, aby si to lidi mohli užít, lidi nezajímá, jestli to organizuje „František 

nebo Pepa“. Nicméně neví, jakým způsobem s paní starostkou, která právě bije hlavou o stůl, 

komunikovat. Na minulém zastupitelstvu paní starostka uvedla, že s ní žádným způsobem 

nebude spolupracovat. 

 

Na to starostka obce Dita Masopustová odebrala zastupitelce Svobodové slovo. 

 

Dále starostka obce Dita Masopustová umožnila rychlou reakci paní Chloubové, které bylo 

rovněž následně odebráno slovo. V diskuzi pak nebylo umožněnou vystoupit panu Křečkovi a 

paní Lukáškové přes to, že o další vystoupení v diskuzi projevili zájem.  

 

Starostka obce Dita Masopustová dále přednesla návrh usnesení: 

 

Zastupitelstvo obce Lichoceves schvaluje rozpočet obce Lichoceves na rok 2024 jako schodkový 

s rozpočtovými příjmy ve výši 10.578.823,- Kč a výdaji ve výši 12.108.500,- Kč. Schodek ve výši 

1.529.677,- Kč bude z přebytku hospodaření z minulých let. Závazným ukazatelem rozpočtu je 

nejvyšší druhové třídění a to třídy.  

 

V bodu B) v pověření k rozpočtovým opatřením starostky bude nahrazeno slovo „Položky“ 

slovem „Třídy“  

 

Zastupitelka Svobodová přednesla k danému usnesení protinávrh. K navrhovanému rozpočtu 

uvedla, že ho považuje za nekvalitně sestavený, není z něj zřejmé, na co půjdou výdaje, a proto 

se domnívá, že by se rozpočet měl dopracovat, aby měl vyšší vypovídací hodnotu zejména pro 

občany. Proto dává protinávrh na schválení rozpočtového provizoria. 

 

Do schválení rozpočtu se hospodaření obce řídí posledním upraveným rozpočtem předchozího 

roku, navíc lze v rámci rozpočtového provizoria: 

a) Hradit závazky ze smluv uzavřených do 31.12. předchozího roku, 

b) Zapojit příjmy a realizovat výdaje u projektů spolufinancovaných z dotace, 

c) Realizovat výdaje na základě finančního vypořádání transferů; vratky a odvody dotací, 

d) Realizovat výdaje nutné k odvrácení či zmírnění škod na majetku či zdraví, výdaje na 

základě pravomocného rozhodnutí, výdaje, u kterých by prodlení způsobilo škody 

(např. platba daní, pokut, penále, apod.), 

e) Realizovat finanční vztahy s nově zřízenou příspěvkovou organizací, 

f) Přijetí a odeslání průtokových dotací příspěvkovým organizacím. 

 



Tato pravidla rozpočtového provizoria se schvalují na dobu neurčitou. Hospodaření se jimi 

bude řídit vždy do doby schválení rozpočtu, pokud rozpočet nebude schválen před 1. lednem 

příslušného roku. 

 

Hlasování: 

 

Pro:  3 

Proti:  4 (Dita Masopustová, Kateřina Křečková, Radovan Koritenský, Petr Prokopec) 

Zdržel se: 0  

Nepřítomní: 0 

Nehlasovali: 0  

 

Tento návrh nebyl přijat. 

 

Následně starostka obce Dita Masopustová přednesla návrh usnesení: 

 

Zastupitelstvo obce Lichoceves schvaluje rozpočet obce Lichoceves na rok 2024 jako schodkový 

s rozpočtovými příjmy ve výši 10.578.823,- Kč a výdaji ve výši 12.108.500,- Kč. Schodek ve výši 

1.529.677,- Kč bude z přebytku hospodaření z minulých let. Závazným ukazatelem rozpočtu je 

nejvyšší druhové třídění a to třídy.  

 

V bodu B) v pověření k rozpočtovým opatřením starostky bude nahrazeno slovo „Položky“ 

slovem „Třídy“  

 

Hlasování: 

 

Pro:  4 

Proti:  3 (Aleš Krátký, Alena Němcová, Lucie Svobodová) 

Zdržel se: 0  

Nepřítomní: 0 

Nehlasovali: 0  

 

Tento návrh byl přijat 

 

6. Schválení rozpočtu Základní školy a Mateřské školy Noutonice na rok 2024 

 

 

Bod uvedla starostka obce Dita Masopustová. Návrh rozpočtu byl zveřejněn na úřední desce 

dne 22. 11. 2023. Škola zpracovala návrh rozpočtu s požadavkem na příspěvek obce 872.000,- 

Kč, z rozpočtu obce je navrženo 800.000 Kč, což bylo loni a stačilo to. V rezervním fondu je 

přes 700 tis. Kč. Pan ředitel na schůzce nepředložil žádné investice. Řeší se dotace na akci 

„Holubník“. 

 

Dále starostka obce Dita Masopustová uvedla, že na poradě se dohodla, že se sníží rozpočet na 

položce 501 spotřeba materiálu ze 670 tis. Kč na 648 tis. Kč, opravy a udržování snížit ze 180 

tis. Kč na 150 tis. Kč, ostatní služby snížit z 253 tis. Kč na 233 tis. Kč.  

 

K dotazu zastupitelky Svobodová starostku obce Dita Masopustová uvedla, že plnění rozpočtu 

školy nemá a položky byly vybrány tak, aby došlo ke snížení rozpočtu o 72.000,-  Kč. 



Starostka obce Dita Masopustová přednesla návrh usnesení: 

 

Zastupitelstvo obce Lichoceves schvaluje rozpočet příspěvkové organizace Základní škola a 

Mateřská škola Noutonice na rok 2024 s příjmy ve výši 800.000,- Kč. 

 

Zastupitelka Svobodová přednesla protinávrh a o tomto návrhu bylo hlasováno: 

 

Zastupitelstvo obce Lichoceves schvaluje rozpočet příspěvkové organizace Základní škola a 

Mateřská škola Noutonice na rok 2024 s příjmy ve výši 872.000,- Kč. 

 

Hlasování: 

 

Pro:  3 

Proti:  4 (Dita Masopustová, Kateřina Křečková, Radovan Koritenský, Petr Prokopec) 

Zdržel se: 0  

Nepřítomní: 0 

Nehlasovali: 0  

 

Tento návrh nebyl přijat. 

 

Následně starostka obce Dita Masopustová přednesla návrh původního usnesení: 

 

Zastupitelstvo obce Lichoceves schvaluje rozpočet příspěvkové organizace Základní škola a 

Mateřská škola Noutonice na rok 2024 s příjmy ve výši 800.000, -Kč. 

 

Hlasování: 

 

Pro:  4 

Proti:  2 (Aleš Krátký, Lucie Svobodová) 

Zdržel se: 1 (Alena Němcová)  

Nepřítomní: 0 

Nehlasovali: 0  

 

Tento návrh byl přijat 

 

Zastupitel Koritenský požádal po hlasování o slovo a k tomuto uvedl, že veškeré akce, které se 

dělaly, např. vnitřní úpravy, revize, vše zařizoval on a platila to obec. Pan ředitel měl možnost 

si na to sehnat údržbáře a do dnešního dne ho nemá. 

 

Zastupitelka Svobodová uvedla, že tomuto zdůvodnění rozumí, nicméně pokud obec zřizuje 

školu a zveřejňuje její rozpočet, tak pokud s ním je problém, tak ho má vrátit k dopracování. 

Pokud dojde ke zveřejnění rozpočtu, tak by za ním alespoň statutární zástupce obce měl stát a 

postavit se za něj. Systémově se jí nelíbí vzít si od školy rozpočet, zveřejnit ho a následně den 

před zasedáním zastupitelstva řešit změny. 

 

Místostarostka obce Kateřina Křečková uvedla, že byl ředitel v předstihu vyzýván, aby rozpočet 

předložil včas a mohl se projednat a bylo několik schůzek a školská rada ho rovněž neprojednala 

a byl předložen na poslední chvíli pro zveřejnění. Není problém v případě nenadálé události 

škole schválit mimořádný příspěvek.  

 



 

7. Projednání rozpočtu Svazku obcí Od Okoře k Vltavě na rok 2024 

 

Rozpočet svazku obcí byl zveřejněn 22. 11. 2023 na úřední desce. Schválen bude na 

shromáždění Svazku. 

 

Zastupitelstvo obce Lichoceves souhlasí/bere na vědomí rozpočet Svazku obcí „Od Okoře 

k Vltavě“ na rok 2024 jako vyrovnaný s rozpočtovými příjmy ve výši 346.010,- Kč a výdaji ve 

výši 346.010,- Kč 

 

Hlasování: 

 

Pro:  5 

Proti:  0  

Zdržel se: 2 (Alena Němcová, Lucie Svobodová) 

Nepřítomní: 0 

 

Tento návrh byl přijat. 

 

Následně byl přednesen návrh Střednědobého výhledu rozpočtu SDO Od Okoře k Vltavě 

2025-2027, kdy na rok 2025 jsou příjmy i výdaje 320.000,- Kč, na rok 2026 jsou příjmy i 

výdaje 330.000,- Kč a na rok 2027 jsou příjmy i výdaje 340.000,- Kč 

Zastupitelstvo obce Lichoceves bere na vědomí střednědobý výhled rozpočtu Svazku obcí „Od 

Okoře k Vltavě“ v předloženém znění. 

 

Hlasování: 

 

Pro:  4 

Proti:  0  

Zdržel se: 3 (Aleš Krátký, Lucie Svobodová, Alena Němcová) 

Nepřítomní: 0 

Nehlasovali: 0   

 

Tento návrh byl přijat. 

 

 

8. Stanovení inventarizačního období a jmenování inventarizační komise  

 

Bod uvedla starostka obce Dita Masopustová. Přednesla návrh usnesení. 

 

Zastupitelstvo obce Lichoceves schvaluje inventarizační období na 19. prosince 2023 do 16. 

ledna 2024 a schvaluje Plán inventur. 

 
Zastupitelka Svobodová požádala o Plán inventur. Plán inventur nebyl na zasedání 

k dispozici. Zastupitelka Svobodová upozornila, že část zastupitelů Plán inventur viděla a 

části zastupitelů nebyl poskytnut. Následně nechala starostka obce Dita Masopustová 

hlasovat: 

 



Hlasování: 

 
Pro:  4 

Proti:  0  

Zdržel se: 2 (Alena Němcová, Aleš Krátký) 

Nepřítomní: 0 

Nehlasovali: 1 (Lucie Svobodová) 

 

Zastupitelka Svobodová uvedla, že nehlasuje, protože neobdržela podklady. 

Tento návrh byl přijat. 

 

Dále starostka obce Dita Masopustová navrhla na předsedkyni inventarizační komise 

místostarostku obce Kateřinu Křečkovou a za členy Irenu Chloubovou a Evu Drahotínskou, 

případně Petra Prokopce. 

 

Zastupitelka Svobodová navrhla za členku inventarizační komise Lenku Annu Lukáškovou. 

Uvedla, že v loni byla zpráva inventarizační komise podepsána s datem, ke kterému ještě ani 

nebyly inventurní soupisy a spousta majetku nemá inventarizační štítky a byly tam poměrně 

velké nedostatky v evidenci. 

 
Zastupitelstvo obce Lichoceves jmenuje inventarizační komisi ve složení: předsedkyni komise 

pan/ní Kateřinu Křečkovou a jako členové komise Petra Prokopce a Lenku Annu Lukáškovou. 

 
Hlasování: 

 
Pro:  5 

Proti:  0  

Zdržel se: 1 (Dita Masopustová) 

Nepřítomní: 0 

Nehlasovali: 1 (Kateřina Křečková) 

 

Tento návrh byl přijat. 

 

Místostarostka obce Kateřina Křečková následně požádala o rozšíření komise o jednoho člena, 

aby bylo členů inventarizační komise z organizačních důvodů více (možný zástup) a navrhla 

doplnit o paní Irena Chloubovou. 

 

Zastupitelstvo obce Lichoceves jmenuje jako dalšího člena inventarizační komise Irenu 

Chloubovou. 

 
Hlasování: 

 
Pro:  6 

Proti:  0  

Zdržel se: 1 (Alena Němcová) 

Nepřítomní: 0 

Nehlasovali: 0  

 

Tento návrh byl přijat. 

 



9. Schválení dodatků smluv s FCC Regios a.s.    

 

Materiál uvedla starostka obce Dita Masopustová. Jedná se o dodatky a cenové přílohy na rok 

2024. Dodatek č. 15 ke Smlouvě o dílo. Výběrové řízení na svozovou firmu zatím neproběhlo, 

je v řešení s dalšími obcemi. Ve Velkých Přílepech bylo výběrové řízení na svoz odpadu a 

přihlásil se pouze Regios. Následně přečetla změny v cenách. Jsou k dispozici dvě cenové 

přílohy. 

Zastupitelka Svobodová požádala o poskytnutí dodatků a cenových příloh.  

Zastupitelka Němcová uvedla, že již minule zaznělo, že jsme mimo limit zákona o zadávání 

veřejných zakázek. Starostka obce Dita Masopustová uvedla, že věc konzultovala s právním 

zástupcem obce a za něj je to v pořádku a lze na to pohlížet i jinak.  

Místostarostka obce Kateřina Křečková k dotazu uvedla, že písemné právní stanovisko není 

k dispozici, jedná se o ústně vyjádřený názor právního zástupce okolní obce. Vzhledem k tomu, 

že se bude měnit zákon, nevidí důvod dělat výběrové řízení. 

 

Následně starostka obce Dita Masopustová přednesla návrh usnesení: 

 

Zastupitelstvo obce Lichoceves schvaluje Dodatek č. 15 ke Smlouvě o dílo č. S07R310649, 

Cenovou přílohu pro rok 2024 ke smlouvě o dílo č. S01R310127 a Cenovou přílohu pro rok 

2024 ke smlouvě o dílo č. S03R310431 se společností FCC Regios, IČ 46356487. 

 

Hlasování: 

 
Pro:  4 

Proti:  1 (Alena Němcová) 

Zdržel se: 0 

Nepřítomní: 0 

Nehlasovali: 2 (Aleš Krátký, Lucie Svobodová) 

 

Zastupitelka Svobodová uvedla, že nehlasuje z důvodu neposkytnutí podkladů. 

Tento návrh byl přijat. 

 

10. Rozpočtová opatření 

 

Starostka obce Dita Masopustová uvedla, že se jedná o rozpočtové opatření č. 8/2023, 9/2023 

a 10/2023. Zastupitelka Svobodová se dotázala, kdy bylo zveřejněno rozpočtové opatření č. 

10/2023. Vzhledem k tomu, že bylo zveřejněno v den zasedání zastupitelstva, nebude o něm 

hlasováno. 

Následně starostka obce Dita Masopustová uvedla rozpočtové opatření č. 8/2023 a rozpočtové 

opatření č. 9/2023. 

Zastupitelka Svobodová chtěla vznést dotaz, nicméně starostka obce Dita Masopustová uvedla, 

že jestli se chce ptát na rozpočtová opatření, ať si dotaz pošle písemně. Zastupitelka Svobodová 

uvedla, že kdykoliv se písemně dotáže, nedostane se jí odpověď. Starostka ještě nikdy na 

písemný dotaz neodpověděla. 

 

Následně vznesla dotaz k rozpočtovému opatření č. 8/2023: 

• Komunální službya územní rozvoj- navyšuje se o 33.000,- Kč, proč bylo navýšeno a o 

co se jedná 

 



Následně vznesla dotaz k rozpočtovému opatření č. 9/2023: 

• Komunální služby a územní rozvoj- z navýšení částky se ještě znovu navyšuje se o 

4.300,- Kč, proč bylo navýšeno  

 

Následně předsedající starostka obce Masopustová přikročila k hlasování. 

 

Zastupitelstvo obce Lichoceves souhlasí s rozpočtovým opatřením č. 8/2023, 9/2023. 

 

Hlasování: 

 

Pro:  4 

Proti:  0  

Zdržel se: 3 (Aleš Krátký, Lucie Svobodová, Alena Němcová) 

Nepřítomní: 0 

Nehlasovali: 0  

 

Tento návrh byl přijat. 

 

11. Schválení přijetí finančního daru pro obec Lichoceves 

Materiál uvedla starostka obce Dita Masopustová. Jako každý rok přispěl X.Y., tedy F.J., 5000,- 

Kč na pořádání kulturní akce.  

Zastupitelka Svobodová vznesla dotaz, zda je k dispozici darovací smlouva a co znamená 

zkratka FJ. Starostka obce Dita Masopustová uvedla, že smlouva není a pán si nepřeje být 

jmenován. 

Následně starostka obce Dita Masopustová přednesla návrh usnesení: 

 

Zastupitelstvo obce Lichoceves děkuje a schvaluje přijetí finančního daru pro obec Lichoceves 

na pořádání Mikulášské ve výši 5000,- Kč od pana FJ. 

Zastupitelka Svobodová se dotázala, jak se identifikuje F. J. v usnesení. Jestli si občan nepřeje 

být jmenován, tak se usnesení následně anonymizuje, nicméně zastupitelstvo musí rozhodnout 

adresně. Nelze hlasovat o daru od F. J. Starostka obce Dita Masopustová následně dala hlasovat 

o pozměněném návrhu usnesení: 

 

Zastupitelstvo obce Lichoceves děkuje a schvaluje přijetí finančního daru pro obec Lichoceves 

na pořádání Mikulášské ve výši 5000,- Kč od anonymního dárce. 

 

Hlasování: 

 

Pro:  4 

Proti:  0  

Zdržel se: 1  

Nepřítomní: 0 

Nehlasovali: 3 (Aleš Krátký, Alena Němcová, Lucie Svobodová) 

 

Tento návrh byl přijat. 



12. Záměr pronájmu budovy na adrese Lichoceves 40 

Materiál uvedla starostka obce Dita Masopustová. Nemovitost je problematická. Probíhá 

soudní spor o studnu, v které je nad to nevhodná voda. Záměr byl zveřejněn už loni, 

nabídku podala firma, která od záměru odstoupila, protože hygiena zde nedovolí 

zamýšlenou provozovnu. Je možnost pronajmout pro jiný účel. Již nyní jsou 3 zájemci. 

 

Zastupitelstvo obce Lichoceves schvaluje záměr pronájmu budovy na adrese Lichoceves 40.  

 

Hlasování: 

 

Pro:  7 

Proti:  0  

Zdržel se: 0  

Nepřítomní: 0 

Nehlasovali: 0  

 

Tento návrh byl přijat. 

Závěrem starostka obce konstatovala, že program byl vyčerpán a zasedání ukončila. 

 


